

Protokoll från styrelsemöte med Föreningen Grävande Journalister

Föreningen Grävande Journalister
Orgnr 802014-3833

Protokoll nr: 8, 2024

Datum: 18 september, 2024

Plats: Hem & Hyra, Norrlandsgatan 7, Stockholm samt videokonferens.

Deltagande ledamöter: Åsa Larsson, Ulla Sättereie (från §6), Johan Lundahl, Tobias Andersson Åkerblom, AnnaKarin Lövendahl, Anneli Megner Arn, Lena Pettersson, Jessica Ziegerer, Rolf Lunneborg §1-§10a), Nikolai Atefie (§9-§10)

Frånvarande ledamöter: Delvis enligt ovan.

1. Vice ordförande Åsa Larsson **hälsar välkommen** och öppnar mötet.
2. Åsa Larsson väljs till **mötesordförande**.
3. Jessica Ziegerer väljs till **sekreterare**.
4. Johan Lundahl och Anneli Megner Arn väljs till **justerare**.
5. Mötet lägger till en punkt och godkänner dagordningen.

6. Ekonomi

a) Föreningens ekonomi. Föreningens kassör Lena Pettersson redogör för föreningens ekonomi. Just nu är resultatet fram till den sista augusti drygt 700 000 kr. Det dyrare kostnadsläget påverkar föreningen och det finns ett tapp i medlemsintäkterna. Dessutom har bidraget från kulturrådet halverats när vi gick över till digital tidning. Detta var dock väntat och motsvarar den tidigare papperskostnaden.

Positivt är att Fojo är klara med bokföringen för GIJC Göteborg och att FGJ gick 300 000 kronor plus, glädjande nog högre än vad föreningen hade räknat med.

b) Resultat Gräv 24. Årets Gräv i Gävle kommer att redovisa ett plus på ungefär 150 000 kronor, förutom överskottskravet. Slutredovisningen väntas komma inom kort. Ulla Sättereie har påbörjat en diskussion med Meetx för hur Gräv ska få betalt i förskott så att de slipper jaga obetalda seminarieavgifter i efterhand.

Kassören och styrelsen lovordar grävarrangörerna som lyckades hålla budget och överskottskravet med råge. Budgeten har varit mycket väl förberedd.

c) Utlägginformation. Kassören informerar om ett utlägg på 9768 kronor som är gjort med Daniel Wiklanders föreningskort för FGJ. Kostnaden gäller en hemsida på Wordpress till grävfonden. Lösningen användes för att grävfonden inte skulle behöva ligga ut med pengar. Transaktionen är nu reglerad.

Rolf Lunneborg undrar om det finns någon form av reservfond för föreningen. Kassören redogör för att det inte finns någon fond, men att det just nu finns en kassa på 1,1 miljoner kronor. Kassören har börjat titta på om pengarna kan ligga på ett konto med ränta.

7. Svenskt centrum för grävande journalistik. Ulla Sättereie berättar om Grävfondens projekt att undersöka om det går att starta ett grävcentrum i Sverige som kan fungera som nätverk och stödverksamhet för redaktioner. Förebilder är Gravercentret i Århus och Senter for undersøkende journalistikk, Sujo, i Bergen.

Just nu undersöks möjliga former för finansiering. Grävfonden räknar med att det behövs 6-7 miljoner för tre års verksamhet. Ett större projekt behöver cirka 30 miljoner kronor.

Grävfonden hade ett välbesökt möte av donatorer och andra i Stockholm i början på september. Även FGJ:s styrelse har varit inbjudna till ett möte med representanter för grävfonden. Det verkar finnas ett visst stöd och vilja att ta fram hur en fungerande organisation skulle kunna se ut.

I nuläget tänker grävfonden sig ett universitet som huvudman.

Föreningens framtida engagemang i projektet och hur det kan komma medlemmarna till del diskuteras på mötet. Ulla Sättereie undersöker möjligheten för att FGJ kan ha en referensgrupp eller liknande för projektet.

Förslag finns att ha Grävcentrum som en stående punkt på FGJ:s styrelsemöten framöver.

8. Arbetsutskottet

Arbetsbeskrivningarna för de anställda ska uppdateras, vilket är påbörjat av Ulla Sättereie. Jessica Ziegerer skickar ut tidigare arbetsbeskrivningar till hela styrelsen för kännedom.

9. Medlems- och sponsorutskottet

a) Grävhäng i Göteborg

Ulla Sättereie, Tobias Andersson Åkerblom och AnnaKarin Löwendahl undersöker vilka lokaler som kan användas.

b) Grävhäng i Gävle under oktober/november

Rolf Lunneborg har kontakt med tidigare grävarrangörer och kassören ger klartecken till att en budget på 1500 kronor kan användas. Lena Pettersson kollar upp så att swishnumret fungerar.

c) Material till Grävhäng

Utbildningsutskottet önskar qr-koder så att deltagare snabbt kan bli medlemmar tex på grävhäng. Nikolai Atefie meddelar att arbetet har påbörjats.

d) Utkast till stödmedlemsvärvning

Nikolai Atefie berättar att medlemsutskottet ska skicka ut ett brev för stödmedlemsvärvning. Lämplig tid för att skicka ut det är när grävwikin lanseras.

e) Framtida grävhäng i Stockholm

AnnaKarin Löwendahl kollar möjligheterna för en lokal i närheten av Hem & Hyra

10. Webbutskottet

Gräv-wikin. Johan Lundahl berättar att grävwikiredaktören Daniel Wiklander åker till JMG den 14 oktober för att starta det planerade samarbetet med studenterna. Inloggningen har strulat lite och Tobias Andersson Åkerblom och grävwikiredaktören och försöker lösa problemet med Sphinxly.

Önskemål finns om att det ska tas fram en flyer som kan delas ut till studenterna med info om hur de kan bli studerandemedlemmar. Tex kan man flagga för studentspaden, grävhäng och grävseminariet i Borlänge.

Föreslås att Daniel Wiklander ska bjudas in till styrelsemötet i december för att snacka om den stora lanseringen av grävwikin. Ulla Sättereie bjuder in.

Lunch samt externt besök av Hem & Hyras editionschef Gertrud Svensén.

b) Föreningens kommunikation

Vid förra mötet beslutades att alla styrelseledamöter ska punkta upp de kommunikationsbehov de kan identifiera. Några tankar som uppkommit:

FGJ bör finnas på LinkedIn.

Ska vi starta lokala Signal och Whatsup-grupper? Eller ämnesgrupper?

FGJ behöver en exklusiv kanal för medlemmarna, det kanske ska vara ett nyhetsbrev med personlig touch för att informera om när det är dags betala medlemsavgift, skicka in guldspadenomineringar, anmäla sig till grävseminarier och kurser.

Vi behöver hitta ett sätt att kommunicera med grävredaktörer/chefer för att informera om kurser mm.

Styrelsen beslutar att Ulla Sättereie börjar skriva på ett utkast till kommunikationspolicy.

11. Kansliutskottet

Punkten utgår.

12. Utbildningsutskottet

Åsa Larsson berättar att kursutskottet tillsammans med Zara har börjat planera kommande kurser. Den första hålls den 22 november då Jenny Küttim håller kursen "Kom igång med grävande journalistik" på Dagens Arbete.

13. Internationella utskottets frågor

a) FUJ, Danmark. Ulla Sättereie har pratat med ordförande för FUJ i Danmark om att vi ska bli bättre på att bjuda in varandra till arrangemang. I januari håller journalistförbundet i Danmark en heldag med föreläsningar som FGJ är inbjudna till.

b) Frihamnsdagarna i Göteborg. Ordförande Ulla Sättereie var inbjuden som deltagare i en paneldebatt för att prata om ett nordiskt och internationellt samarbete.

c) IMEdD International Journalism Forum, Athen. Ulla Sättereie deltar i konferensen utifrån sin yrkesroll. Även Nikolai Atefie kommer att vara på plats.

d) Åtterrapporering kring nordiskt samarbete. Tobias Andersson Åkerblom redogör för hur arbetet fortgår. Enkäten som den fristående projektgruppen har skickat ut och haft ett litet gensvar. Men de som skickat in verkar vara intresserade av ett utökat samarbete. En programpunkt på Gräv skulle kunna vara ett nästa steg. Ulla Sättereie tar förslaget vidare till programgruppen i Dalarna. Johan Lundahl tar upp att det finns möjlighet att söka pengar från finska fonder till grävseminariet.

e) Dataskup hålls den 26 oktober, föreningen har en gratis plats och Jessica Ziegerer undersöker om hon kan åka.

14. Opinionsutskottet. Ordförande Ulla Sättereie kommer i samarbete med Svenska Pen och representanter från andra organisationer att underteckna i en debattartikel med ett upprop mot hat och hot som ska publiceras i samband med bokmässan.

Annelie Megner Arn berättar att Daniel Wiklander har skrivit ett remissvar på ett förslag om tillfälligt digitalt utvecklingsstöd för vissa tidskrifter.

15. Nästa möte hålls den 25 oktober i nästa grävstad i Dalarna – Borlänge.

Ulla Sättereie föreslår och styrelsen beslutar att de styrelseledamöter som har orimlig restid får en hotellnatt. Johan Lundahl hör efter om det går att ordna hotell på Galaxen.

16. Övriga frågor. Lena Pettersson redogör för hur föreningens Swish fungerar. Det går att swisha när man betalar via hemsidan, men inte swisha manuellt. I så fall behövs ett swishhandelskonto. Då kostar dock administrationen för detta extra hos Föreningshuset, då det krävs manuell handpåläggning. Ulla Sättereie berättar att det inkommit 130 anmälningar till guldspaden.

- **17. Mötets avslutande.** Åsa Larsson förklarade mötet avslutat.



.....
Jessica Ziegerer, sekreterare



.....
Johan Lundahl, justerare

Anneli Megner Arn

.....
Anneli Megner Arn, justerare